
 
PROTOKÓŁ NR 11/11 

 POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW 
SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 

W DNIU 5 WRZEŚNIA 2011 ROKU  
 

Obrady Komisji prowadzili: Przewodniczący Komisji – Wojciech Borzęcki oraz 
Zastępca Przewodniczącego Komisji – Ryszard Nosowicz. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji oraz goście zgodnie z załączonymi 
listami obecności (załącznik nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Zawiadomienie o obradach stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz.13.00.  
 
Komisja jednomyślnie przyjęła do realizacji poniższy porządek obrad: 
 
1. Wyrażenie opinii do projektów uchwał Sejmiku w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Gminie Gnojno, 
b) udzielenia pomocy finansowej przez Województwo Świętokrzyskie Powiatowi 

Buskiemu, 
c) zmiany Uchwały Nr IV/75/11 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 

27 stycznia 2011r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 
na lata 2011-2039, 

d) zmian w budżecie województwa na 2011r. (2 projekty),  
e) zaciągnięcia kredytu w Europejskim Banku Inwestycyjnym.  

2. Sprawy różne. 
 
Ad. 1.  
Członkowie Komisji otrzymali ww. projekty uchwał, które stanowią załączniki do akt 
XI sesji Sejmiku.  
 
Ad. 1a)  
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Pan Jacek Kowalczyk – Dyrektor 
Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki.  
Wyjaśnił, ze gmina Gnojno po raz pierwszy zwróciła się o pomoc do samorządu 
województwa. Środki przeznaczone zostaną na wyposażenie szkolnej stołówki, 
działającej przy zespole szkół. 
 
Radna Jolanta Kręcka – stwierdziła, że nieopłacalne jest prowadzenie małych 
stołówek. Tańsze posiłki można zamówić  w ramach  cateringu.   
 
Radny Józef Grabowski -  poinformował, że obiady będą finansowane w ramach 
pomocy społecznej dla najuboższych mieszkańców gminy. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji - wobec braku głosów w dyskusji - poddał 
pod głosowanie przyjęcie  opinii pozytywnej do ww. projektu uchwały.  
 
Komisja jednomyślnie wyraziła opinię pozytywną (załącznik nr 4 do protokołu). 
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Ad. 1b)  
Projektu uchwały  omówiła Dyrektor  Jacek Kowalczyk.   
 
Przewodniczący Komisji - wobec braku głosów w dyskusji - poddał pod głosowanie 
przyjęcie  opinii pozytywnej do ww. projektu uchwały.  
 
Komisja jednomyślnie wyraziła opinię pozytywną (załącznik nr 5 do protokołu). 

 
 
 

Ad. c i d )  Pani Maria Fidzińska – Dziurzyńska – Skarbnik Województwa 
Świętokrzyskiego przedstawiła projekty uchwały w sprawie:  
-zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa na lata 2011-2038, 
-zmian w budżecie województwa na 2011r. (2 projekty)  
 
 Wyjaśniła, że  z obydwu projektów uchwał wynikają następujące zmiany: 
 

1. Zwiększenie łącznego planu dochodów budżetu w związku ze: .  
1) zwrotem przez beneficjentów niewykorzystanych dotacji wraz z odsetkami 

dotyczącymi Działań w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013 , Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 oraz Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego Rozwoju Regionalnego.  

2) uzyskaniem dochodów przez Świętokrzyski Zarząd Melioracji i Urządzeń 
Wodnych.  

3) zwiększeniem dotacji celowych na realizację Działania 2.2 w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013.  

4) zasądzonym wyrokiem sądowym.  
 

2.  Zmniejszenie łącznego planu dochodów budżetu  w związku z korektą źródła 
finansowania zadania w ramach RPOWŚ na lata 2007-2013. 

 
3.  Zwiększenie łącznego planu wydatków budżetu z przeznaczeniem na:   

 
1)  zwrot niewykorzystanych przez beneficjentów dotacji wraz z odsetkami 

dotyczącymi Działań w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013, Zintegrowanego 
Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki 2007-2013 oraz zwrot nienależnie pobranej dopłaty wraz 
z odsetkami do ulgowych pasażerskich przewozów autobusowych.  

2) realizację zadań statutowych Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji 
i Urządzeń Wodnych.  

3) realizację Działania 2.2 w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
2007-2013.  

4) dopłaty do biletów do pasażerskich przewozów autobusowych.  
5) dofinansowanie Placówki Straży Granicznej w Kielcach.  
6) wydatki na inwestycje drogowe.  
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4.  Zmniejszenie łącznego planu wydatków budżetu w związku z przeniesieniem 
środków na 2012 rok w samodzielnych publicznych Zakładach Opieki 
Zdrowotnej.  

 
5. Dokonanie zmian w planie wydatków w związku ze:  

1. zwrotem odsetek od środków uznanych za niekwalifikowane z Unii 
Europejskiej w ramach programu RPOWŚ.  

2. zakupem środka transportu dla ŚCDN oraz bieżącego funkcjonowania 
jednostki.  

3. przesunięciem środków z dotacji podmiotowej na zadania bieżące na 
dotację celową na zadania inwestycyjne w Świętokrzyskim Centrum 
Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze.  

4. realizacją Działań w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-
2013.  

5. przesunięciem między działami z przeznaczeniem na dotację celową na 
zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) między 
jst.  

6. ze zmianą źródła finansowania inwestycji w Świętokrzyskim Centrum 
Psychiatrii w Morawicy.  

7. realizacją Działań w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013, Działanie 2.2 Budowa 
infrastruktury społeczeństwa informacyjnego pn. "e-świętokrzyskie 
Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej JST".  

8. realizacją poszczególnych grup wydatków w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Działanie 7.2 Pomoc Techniczna.  

9. przesunięciem środków na nowe zadanie inwestycyjne roczne.  
10. przesunięciem środków między działami i rozdziałami z przeznaczeniem 

na pomoc finansową dla jst oraz na dotację dla Muzeum Narodowego 
w Kielcach i zakup pierwszego wyposażenia do Szkoły Muzycznej.  

11. korektą Działań w ramach RPOWŚ na lata 2007-2013.  
12. zmianą w wydatkach na remonty w ŚZDW w Kielcach.  

6. Zwiększenie deficytu budżetu województwa o kwotę 16.862.643,18 zł., 
stanowiącą przychody pochodzące z nadwyżki budżetu z lat ubiegłych 
i równocześnie zmniejsza się deficyt o kwotę 15.130.590,27 zł. w związku ze 
zmniejszeniem planowanego do zaciągnięcia kredytu na rynku krajowym 
o kwotę 39.858.123,27 zł., a zwiększeniem na rynku zagranicznym o kwotę 
24.727.533,00 zł.   

 
7. Dokonanie zmian: 

1) zadań inwestycyjnych rocznych w 2011 roku,   
2) limitów wydatków na przedsięwzięcia wieloletnie planowane do poniesienia 

w roku budżetowym 2011,   
3) w planie dotacji celowych, podmiotowych i przedmiotowych w 2011 roku,   
4) w planie wydatków na programy realizowane z udziałem środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej na 2011 rok,   
5) w planie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań 

realizowanych na podstawie porozumień (umów) między jednostkami 
samorządu terytorialnego w 2011r.,   
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8. Ustaleniu limitów zobowiązań z tytułu kredytów zaciągniętych w celu:  
1) sfinansowania przejściowego deficytu budżetu w łącznej kwocie 

10.000.000,00 zł.  
2) sfinansowania planowanego deficytu budżetu w łącznej kwocie 

24.727.533,00 zł.  
 

9. Dokonaniu zmian w załączniku dochodów i wydatków związanych z realizacją 
zadań realizowanych na podstawie porozumień (umów) między jednostkami 
samorządu terytorialnego. 

 
Wyjaśniła, że deficyt budżetu województwa w wysokości 124.297.434,31 zł., pokryty 
zostanie przychodami pochodzącymi z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych w kwocie 
99.569.901,31 zł. oraz z zaciągniętych kredytów na rynku zagranicznym w kwocie 
24.727.533,00 zł.  
 
W dyskusji głos zabrali Radni: Józef Grabowski oraz Jolanta Kręcka. Wyjaśnień 
udzielali: Dyrektor Jacek Kowalczyk oraz Dyrektor Wiesław Młynarczyk.  
 
W przeprowadzonym łącznym głosowaniu Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. 
projekty 6 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” . 
 
Opinie stanowią załącznik nr 6-8 do protokołu.  

 
Ad. 1e) 
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu w Europejskim Banku Inwestycyjnym 
przedstawiła Pani Skarbnik. 
 
Przewodniczący Komisji - wobec braku głosów w dyskusji - poddał pod głosowanie 
przyjęcie  opinii pozytywnej do ww. projektu uchwały.  
 
Komisja jednomyślnie wyraziła opinię pozytywną (załącznik nr 9 do protokołu). 

 
 

Ad. 2.  
Przewodniczący Komisji – zaproponował, aby Komisja wypracowała na jednym 
z kolejnych posiedzeń stanowisko w sprawie zwrotu samorządom podatku VAT 
w celu zwiększenia ich możliwości inwestycyjnych.  
 
Innych spraw różnych nie zgłoszono.  
Posiedzenie zostało zakończone o godz. 13.35. 
 
 
  
          Przewodniczący obrad 
Protokół sporządziła:      
Marta Solińska –Pela 
              Wojciech Borzęcki 


